
 

 

Vehmaisten 
 Sanomat 4 2019 

Vehmaisten Sanomat on Vehmaisten Urheilijat ry:n ja Tampereen Vehmainen Seura ry:n (nyk. kaupunginosayhdistys, ent. omakotiyhdistys) neljä kertaa vuodessa ilmestyvä tiedote, jonka koko on  
A4 4-8 sivua/numero. Toimitus: Sirpa Kuusela (Vehmainen Seura) ja Heli Mattila (VehU). Oikeudet muutoksiin pidätetään. Fidaros Oy, Sirpa Kuusela on julkaisun ilmoitusmyynnistä, taitosta ja paina-
tuksesta vastaava kustantaja. Vastuu mainoksista rajoittuu mainoksen arvoon. Painos ja jakelu 9500 kpl: Atala-Linnainmaa-Leinola-Holvasti-Kiveliö-Vehmainen-Vatiala. Painopaikka Hämeen Kirjapaino 
Oy. Jakelu Ykkösjakelut. Ilmoittajat, lämmin kiitos ilmoituksestanne. Te annatte mahdollisuuden paikalliseen, kotoiseen ja tärkeään tiedottamiseen. 3. vuosikerta. Seuraa vehu.fi ja vehmainen.fi  

Kuva: Lumi Nikkola 

Tampereen pormestari Lauri Lyly (oikealla) ja VehUn puheenjohtaja  
Antti Virtanen juhlatunnelmissa. 

Juttu jatkuu seuraavalla sivulla. 

90-VUOTIAS VEHU JUHLI RAATIHUONEELLA 
 
Iloista puheensorinaa ja jännittynyttä odotuksen tuntua korkealla olevien 
kauniiden kattovalaisimien loisteessa, Vehmaisten Urheilijoiden 90-
vuotisjuhla Tampereen Raatihuoneella 11. lokakuuta on alkamassa. 
   Syntymäpäivää on tullut juhlimaan noin 170 hengen eri-ikäinen joukko 
entisiä ja nykyisiä vehulaisia – paljon iloisia jälleennäkemisiä! Meidät toivot-
tavat tervetulleiksi Tampereen pormestari Lauri Lyly ja konsernijohtaja 
Juha Yli-Rajala. 
 

La 30.11.2019 11-14 K-Market Vehmainen, Kangasalantie 120 
   
  VehU järjestää 90-juhlavuoden jatkot  
  Klo 11-14 Mitalistien kakkukahvit, ks s 1 
   
  Tampereen Vehmainen Seura 
  Klo 11-14 Kertoo toiminnastaan, kuuntelee ehdotuksia, ks kyselyt s 4 
   
  Vehmaisten osakaskunnan hoitokunta 
  Klo 11-14 Kalastuksesta, Istutuksista ja Kaukajärvestä, ks s 5 
    Grillimakkaraa ulkona, 2 e/kpl   
   
  Klo 12- Musiikkia, Afrikkalaisen RCCG-kirkon seurakuntakuorolaiset 
    laulavat ja soittavat joululauluja 
 
Joululahjoja, veikkausta, kortteja ja paketteja Fantishopista, ks s 6 
Pitsaa Vehmaisten Picassosta, la ja su 5,90 kpl 
Muista tehdät kinkkutilaukset kauppiaalle, K-Marketin synttärijuhlat alkavat perjantaina 29.11., ks takakansi 

TAMPEREEN VEHMAINEN SEURA KIITTÄÄ 
Vuosi on mennyt nopeasti. Olemme järjestäneet liikuntaa, kukkamarkkina-
matkan Viroon ja kesäteatterireissun. Yhdessä Vehmaisten osakaskunnan 
hoitokunnan ja vapaa-ajankalastajien kanssa järjestettiin lasten kalastustapah-
tuma.  
  Syyskuussa Koillisen syyskarnevaalin aikaan toteutui ensimmäinen Vehmais-
ten yrityspäivä Vehmaisten koulun aulassa ja ruokalassa. Samaisena päivänä 
yhdessä Messukylän Perinneseuran kanssa saimme olla järjestämässä luentoa 
Kaukajärven kartanosta. Luento oli menestys, yli sata kuulijaa oli läsnä. 
  Tässä lehdessä palataan vielä Kaukaniemen hoito– ja käyttösuunnitelman 
toteutuksen etenemiseen ja Vehmaisten osakaskunnan kalastuksen istutus– 
ja hoitosuunnitelmiin erityisesti Kaukajärvessä. Odotamme saalispäiväkirja- 
palautetta ja hyviä ehdotuksia innokkailta lähiruoan pyydystäjiltä. 
  Vehmaisissa tapahtuu paljon. Vanhempainyhdistys järjestää koululla myyjäi-
set la 1.2. Kauneimmat joululaulut lauletaan yhdessä Vehmas-Krouvissa pe 
20.12. Sisäsivuilla on asiaa joukkoliikenteestä ja kotikatujen liikenneturvalli-
suudesta erityisesti Ryötinkadulla ja Kaukaniemenkadulla.  
  Vehmaisten K-marketin verkkokauppa ja kotiinkuljetukset alkavat  4.12. 
Kauppias Tomas Laakso ja aina altis henkilökunta tukevat ympäri vuoden 
yhteisöjemme toimintaa ja tapahtumia. 
  Lämpöiset kiitokset tapahtumiin osallistuneille, palautteen antajille ja koko 
kylän aktiiviselle väelle. Kiitokset myös naapurikyliin yhteistyöstä. 
 
Hyvää Joulua ja Onnen Vuotta 2020! Sirpa Kuusela, puheenjohtaja 

MENESTYSTÄ - MITALEITA - ENNÄTYKSIÄ 
Juhlimme Aleksi Jaakkolan ja Eliel Nikkolan saavutuksia 

 KAKKUKAHVIEN MERKEISSÄ  
lauantaina 30.11. klo 11-14 
Vehmaisten K-Marketilla  

Joulunavauksen yhteydessä 
Katso ilmoitus yllä. 

Samalla voit tukea seuramme toimintaa  
esimerkiksi liittymällä jäseneksi tai kannatusjäseneksi 

TERVETULOA! 

ja koko kyläkaupan väki!  

http://www.hippa.fi/
http://www.ique.gg/
https://www.facebook.com/vehmaistenpicasso/
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Seuraa www.vehu.fi 

Irina Rinta-Kiikka 
VehUn hallituksen jäsen 

Juhlatoimikunnan puheenjohtaja 

Musiikkia, puheita ja Raatihuoneen tunnelmaa 
   Pirkka-Hämeen Jätkäperinne tuo heti alussa juhlaan oman tyylilajinsa mu-
kaista rillumarei-tunnelmaa. Arvokkaaseen ikään ehtinyt urheiluseura on 
arvonsa tunteva, muttei jäykkä. ”VehU on tosi jehu”, kuten Jätkäperinteen-
kin laulussa lauletaan.  
  Vehmaisten Urheilijoiden pitkäaikainen puheenjohtaja Antti Virtanen 
muistelee tervetuliaispuheessaan VehUn historiaa ja urheiluseuran toimin-
nan kehittymistä vuosien saatossa. Junioreille jää kotiläksyä, kun Antti toteaa 
puheen lopuksi, että ”huolehditaan yhdessä siitä, että VehUn tarina jatkuu”. 
Juhlapuheen pitää pormestari Lauri Lyly, joka käy laajemminkin läpi Tampe-
reen kaupungin tilannetta tämän päivän Suomessa. Positiivinen puhe antaa 
uutta puhtia jatkaa sitä tärkeää työtä, jota urheiluseurat tekevät, eivätkä vain 
urheilijoiden suoritusten ja uran, vaan isossa mittakaavassa kansanterveyden 
edistäjinä.  
  Lähikosketuksen urheiluun mm. juoksukilpailukuvauksen kautta tuo enti-
nen vehulainen Jari Kuusi, joka kuvaa hyvin ilmeikkäästi niitä hetkiä, kun 
urheilija antaa kilpailussa kaikkensa, vaikka sisällä vellovat jo monenlaiset 
tunteet. Lopuksi meille esiintyy nuori urheilijalupauksemme, monen lajin 
osaaja Eliel Nikkola esittäen juhlaa varten sanoitetun, hyvin energisen 
VehU-räpin.  
  Coctailpaloja maistellessa on mahdollisuus tutustua myös Raatihuoneen 
kauniisiin saleihin ja taiteeseen. Palatsimaisessa, uusrenessanssityylisessä 
rakennuksessa on tiloja, joissa on historian kuluessa toimineet mm. Tampe-
reen kaupunginvaltuusto, rahatoimikamari, maistraatti ja raastuvanoikeus. 
Nyt saleissa juhli urheiluväki.  
  Tampereen kaupunki antoi meille upeat puitteet juhlaan, lämmin kiitos 
siitä! Kiitos Lauri Lylylle ja Juha Yli-Rajalalle mukana olosta samoin kuin 
kaikille muille, sekä esiintyjille että juhlavieraille, te teitte juhlastamme juh-
lan.  

Juttu jatkuu ensimmäiseltä sivulta. 

NUOREN SEURATOIMIJAN MIETTEITÄ 
 
Aloitin yleisurheilun 
vuonna 2010 VehUs-
sa. Harrastus alkoi 
Aamun Urheilukou-
lusta, mutta lopulta 
päädyin harrastamaan 
yleisurheilua ympäri-
vuotisesti. Tavoitteel-
linen yleisurheilu 
päättyi omalta osalta-
ni alkuvuodesta pit-
kän vammakierteen 
jälkeen. Viime kesänä 
vedin Aamun Urhei-
lukoulua, harraste-
ryhmien treenejä ja 
olin toimitsijana Jun-
nut Radalle- kisoissa. 
Oli hienoa nähdä, kuinka paljon innokkaita lapsia ja nuoria kävi treeneissä.    
   Syksyllä suoritin Nuorten yleisurheiluohjaajatutkinnon ja toivonkin, että 
voisin jatkossa toimia vielä yleisurheilun parissa esimerkiksi valmentajan 
roolissa. Koulutuksen aikana pohdin paljon lasten hyvän valmennuksen piir-
teitä ja sitä, miten nämä piirteet toteutuvat VehUssa. 
   Mielestäni lasten urheiluharrastuksessa kaikista tärkeintä on, että tehdään 
paljon erilaisia asioita sekä pidetään samalla hauskaa. Kun treenit ovat moni-
puolisia ja innostavia lasten yleisurheiluharrastus jatkuu todennäköisesti 
pidempään ja liikunnasta tulee elämäntapa. Valmentajalla on vain mielikuvitus 
rajana esimerkiksi siinä, miten normaalista juoksuharjoituksesta saadaan 
hauska ja innostava treeni. Vanhemmiten ehtii kyllä harjoitella vakavammin, 
jos intoa riittää. Lasten urheilussa ideana onkin siis rakentaa hyvää ja moni-
puolista pohjaa mahdollisille tuleville harjoitusvuosille sekä pitää yllä liikun-
nan iloa.  
   VehUssa lasten yleisurheiluun osataan mielestäni suhtautua oikeanlaisella 
vakavuudella; harjoittelu on suunnitelmallista, mutta treeneissä osataan pitää 
myös hauskaa! 
        Ella Mäkinen 
 

Vehmaisten Urheilijat järjestää 
jälleen kuluvan talven aikana 
Vehmaisten paraatipaikalla, 
Vehmaisten koulun liikunta-
salissa, monipuolista liikuntaa 
alueen lapsille ja nuorille. 
Maanantaisin sali täyttyykin 
pienistä vihreäpaitaisista iloi-
sista liikkujista jo klo 17.00. 
Puoli seitsämältä puolestaan 
kilparyhmät aloittavat omat 
harjoituksensa. Harjoituksissa 
pelataan, kisataan leikkimieli-
sesti sekä tehdään tavoitteelli-
sempaa harjoitusta ikätason 
mukaan. Tarkempaa tietoa 
muista harjoituksista ja ryh-
mistämme löytyy nettisivuil-
tamme www.vehu.fi. Ryh-
missämme on vielä tilaa, joten 
tervetuloa mukaan! 
 
 
Seurassamme aloitti 1.10. uusi 
valmennusryhmä Panu 
Siltasen luotsaamana. Panu on 
koonnut ympärilleen osaavan 
valmentajatiimin, jonka avulla 
monipuolinen harjoitteleminen 
on mahdollista jokaiselle ryh-
mässä urheilevalle nuorelle. 
Ryhmässä harjoitellaan 5 kertaa 
viikossa tavoitteellisesti kohti 
tulevaa kilpailukautta. Vehmais-
ten Urheilijolla on koossa 

hieno porukka lahjakkaita nuoria ja haluamme tarjota heille hyvän mah-
dollisuuden kasvaa urheilijana kohti tulevaisuuden tavoitteita ja 
päämääriä.  
 

Marika Puolimatka 

Kuva Marika Puolimatka 

Kuva Panu Siltanen 

https://www.pohjolasairaala.fi/fi
http://www.vehu.fi
http://www.suoramanapteekki.fi/
http://www.messupuu.com/
http://www.vehu.fi
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KANGASALANTIEN LIIKENNEMELU 
 
Seura pyrkii siihen, että Kangasalantielle saataisiin uuden rakennuksen ohes-
sa myös toimiva kokonaissuunnitelma melun torjumiseksi. Meluvallien lisäk-
si Vehmaisten osuudella nopeusrajoitus voitaisiin laskea 50 km/h, tällä voi-
taisiin saavuttaa edelleen 2-3 dB:n lisäalennus melutasossa. Asukkaiden 
palaute on näissä hankkeissa ensiarvoisen tärkeää, jotta hankkeet etenevät. 
Meluasioista Tampereella vastaa Ympäristönsuojeluyksikkö, yleinen email 
ymparistonsuojelu@tampere.fi 
                  Turkka Tiainen 

KAAVOITUSTILANNE VEHMAISTEN 
K-MARKETIN TONTILLA  
   Vuoden 2018 toukokuussa aloitettu asemakaavamuutoksen käsittely on 
edelleen luonnosvaiheessa rakennuttajalla ja kaavoittajalla.   
   Saimme elokuussa alustavia hankkeen muutostietoja. Luonnoksessa pai-
koitus siirretään osin maan alle ja kerroslukua on madallettu yhden kerrok-
sen verran. Palveluiden kerrosneliöitä oli edelleen noin 700  nykyisen mar-
ketin 1700 kerrosneliön sijaan. 
  Syyskuussa teimme Tampereen Vehmaisen Seuran varapuheenjohtaja 
Turkka Tiaisen kanssa ehdotuksen, jossa esitimme keskeisen pihan asu-
kasparkkipaikkojen siirtämistä laajennettavaan kellariin, palvelualueen park-
kipaikkojen (luonnoksessa 13 kpl) lisäämistä kellarissa, palvelualueen laajen-
tamista ensimmäisessä kerroksessa – osin myös piha-alueen kattamista 
palvelualueen käyttöön. Tiedustelimme jätehuollon ratkaisuja. Esitimme 
niinikään, että tontin etelälaidalle rakennetaan lisää asuntoja, jolla korvataan 
kerrosneliömenetykset palvelualueelle.  
   Kaikki ehdotuksemme ovat epävirallisia, toista kuulemiskierrosta ei ole 
vielä järjestetty.  Mietimme myös, että puukerrostalo-ratkaisu palvelisi kau-
punkimme hiilineutraaliustavoitteita.      

         SK 

PALVELUKOTI KIELO 
VEHMAISISSA SEIMENKADULLA 
- Esperi avattiin 14.10.2019  
 

Kielon johtaja Krista Ojala kertoo, että A-rakennuksen ykköskerroksen 

tehostetun asumisen Lakka-koti on täynnä. Toisen kerroksen Hilla-kodin 

avaaminen asukkaille on valmisteilla. Kaikkiaan Lakkaan ja Hillaan sopii kuu-

tisenkymmentä asukasta ja ja B-rakennukseen seniorkoteihin noin nelisen-

kymmentä asukasta.  

   B-rakennuksen seniorikoteihin Valokkiin on muuttanut jo pitkäaikaisia 

asukkaita ja Karpaloon lyhytaikaisia palveluita tarvitsevia asukkaita.  

  Seniorikoti Valokin käynnistyttyä rauhassa ja asukkaiden kotiuduttua, 

Kieloon suunnitellaan senioreiden avointa olohuonetta, jonne voi kylän 

seniorit tulla lounastamaan, kahvittelemaan ja seurustelemaan.  

   Krista Ojala, Vehmaisten tyttöjä alun perin, toivottaa kiinnostuneet ter-

vetulleeksi tutustumiskäynnille keskiviikkoisin klo 14-15.  

SK 

JOUKKOLIIKENNEASIAA: MITEN  
VEHMAISISTA MENNÄÄN KAUPUNKIIN? 
 
Tampereen Vehmainen Seuralle on tullut palautetta bussiliikenteestä. Erääs-
sä palautteessa kerrottiin, että 10.10.2019 klo 6.19 vuoro 40 ja sitä seuraa-
va vuoro jäi tulematta. Jäsenemme teki palautteen asiakaspalveluun. Selvit-
telimme Nyssen asiakaspalvelusta syytä tälle. Syytä ei sieltä selvinnyt. Länsi-
linjojen toimitusjohtaja Terhi Penttilä vastasi tiedusteluumme:  
"Tervehdys, Kiitos yhteydenotosta. Selvitin tuon 10.10. tapahtuneet liikenne-
esimieheltämme. Hän kertoi aamun ensimmäisen vuoron ajamattomuuden syyksi 
inhimillisen kuljettajan virheen eli ”pommiin nukkumisen”. Seuraavan auton lähtö 
oli toteutumassa ajallaan, mutta Mobiliassa Destia oli lukinnut portin niin, että 
sieltä ei kuljettaja omin neuvoin päässyt liikenteeseen. Kaksi ikävää sattumaa 
samalle aamulle! 
  Pitkällä heilurilinjalla 40/50 aikatauluongelmat ovat tosiaan harmittavan sään-
nöllisiä. Tampereen kaupungin aikataulusuunnittelulla on nyt käytettävissään 
hyvät liikenteen ajantasaisuuden seurantatyökalut. Uskon, että näiden myötä 
aikatauluja voidaan edelleen parantaa vastaamaan toteutumaa. Satunnaisille, 
kertaluontoisille tapahtumille ei tästä ole apua, vaan vaikkapa keliolosuhteiden tai 
onnettomuuksien aiheuttamat viiveet näkyvät pitkään bussin myöhästymisenä. .."  
Kysymyksessä oli ennakoimaton, Murphyn lain kaltainen tapahtuma.  
   Muita kysymyksiä herää: miten informaatio kulkee asiakkaalta Nyssen 
asiakaspalvelun kautta liikennöitsijälle ja liikennöitsijöiltä asiakkaille? Miten 
nykyiset digitaaliset ja reaaliaikaiset asiakaspalvelut voisivat palvella tällaises-
sa ennakoimattomassa tilanteessa? 
  Toinen jäsenemme, Eija Lehtimäki, kulkee liki päivittäin nelikymppisellä 
Vehmaisten K-marketilta Ratinaan. Hän toteaa että linja ja yhteys on mitä 
mainioin, mutta erikoislaatuinen ongelma vaivaa aamuisin. "Pysäkille 7.21 
ilmoitettu vuoro tulee liian aikaisin, korttileiman mukaan jopa 7.15. Seuraava 
7.26 ilmoitettu bussi tulee ihan tämän edellisen vuoron perässä liki tyhjänä myös-
kin etuajassa. Kolmas 7.36 vuoro onkin sitten täpösen täynnä ja sinne on vaikea 
mahtua. Ymmärrän säästä, ruuhkista tai muista syistä johtuvat myöhästymiset, 
mutta sitä en ymmärrä, että aikataulu ajetaan merkittävästi etuajassa." Epävar-
mojen aikataulujen takia Eija lähtee tarpeettomasti jo ennen seitsemää py-
säkille varmistaakseen töihin saapumisen ajallaan ja kiireettömästi. Hän on 
keskustellut ongelmasta useiden muidenkin matkalaisten kanssa. 
   Eija Lehtimäki on todennut nettiseurannassa bussien kulkevan jo Messu-
kylässä, tuolloin, kun niiden pitäisi olla vasta Vatialassa tulossa.  
   Ehdotamme, että linjan 40 bussit tekisivät aikataulutasauksen 
Kangasalan keskustassa, Vatialassa, Vehmaisissa ja siitä eteenpäin 
tarpeellisissa paikoissa. Aikataulujen tarkistus on myös paikal-
laan.  
  Kun linjan bussien kulku on näinkin epävarmaa, on syytä tehdä tilantee-
seen korjaus. Hankkioon rakennetun liityntäpysäköinnin menestys on nyt 
pelkästään 40-bussilinjan varassa.  
   Hatanpään mahdollisesti tulevien ratikkatöiden vuoksi 40-reitti tulee ehkä 
menemään keskustorille.  
  Linja 17 on hidas ja ruuhkavuorot usein tupaten täynnä. Eli koemme välil-
lä, että olemme pussissa täällä Vehmaisissa.  
  Hyviä uutisia: tervetuloa Vehmaisten rautatieseisake mitä pikimmin. 
         SK 

Redeemed Christian Church of 
God (RCCGTAMPERE.COM) 
Afrikkalaislähtöinen, nykyisin maailmanlaajuinen 
RCCG Hosanna Chapel -seurakunta toimii Tampe-
reella, Vehmaisten seurakuntatalolla. RCCG-
seurakunta toivottaa tervetulleeksi jumalanpalveluk-
seen sunnuntaisin klo 11. Lisätietoja Facebookissa ja 
kotisivuilla.                  SK 

KOTIKYLÄN KATUJEN TURVALLISUUS 

Kotikaduillamme ajetaan vielä lujaa, vaikka nopeuksia on laskettu. Erityistä 
huolta on kapeilla ja lapsirikkailla uuden asuinalueen kaduilla, Ryötinkadulla 
ja Kaukaniemenkadulla. Soinilankadulla ja Vaunukadullakin kaasujalka pai-
naa.   Marjukka Pietilä Kaukaniemenkadun ja Dagmarinkujan risteykses-
sä on huolestuneena havainnut, että vaikka 30 km/tunnissa rajoitus tuli, 
kaasua painetaan heti liikennemerkin jälkeen. On murheellista miettiä, että 
voiko vain onnettomuus opettaa hiljentämään menoa.  
  Ryötinkadun asukas, valtuutettu Anne-Mari Jussila on vienyt asiaa 
eteenpäin kaupungilla ehdottaen, että: 

• kadulle määrätään pihakatustatus - 20 km/t & siihen linkittyvät  
 liikennemerkit (leikkiviä lapsia tiellä) 
• hidasteet useaan kohtaa tietä 
• enemmän liikennemerkkejä koko tieosuudelle 
• kaupan pihaan kolmiot 
• kaupan mutkan laajennus (tieleveys nykyisestä 6 metristä vähintään 

7 metriin) kaikkien käyttäjien näkökulmasta, huomioiden raskasajo-
neuvoliikenne 

• Saunarantaan parempi pysäköinnin ohjaus 
 
Toivottavasti mahdollisimman moni käy antamassa palautetta katuosuuk-
sista, joilla havaitaan ongelmia: https://is.ramboll.fi/tre_yllapito_palaute/ 
 
   Kaupan mutka Kangasalantien suuntaan kaupalta on ongelmallinen. Pariin 
otteeseen ajoin renkaan kuoppaan, kun pimeällä ei hahmota eikä kuskin 
paikalta näe kunnolla oikealle maahan. Voisiko siihen heti saada edes 
heijastintolpan, jotta näkee mistä on turvallista ajaa. 
 
         SK 

mailto:ymparistonsuojelu@tampere.fi
https://www.esperi.fi/hoivakodit-ikaihmisille/esperi-palvelukeskus-kielo-tampere
https://www.bakery.fi/kahvilat/stahlberg-lounaskahvila-kaukajarvi/
https://www.facebook.com/Hosannachapeltampere/
https://is.ramboll.fi/tre_yllapito_palaute/
https://www.facebook.com/vehmaistenpicasso/
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Esitimme, että Kaukaniemen kunnostus hoidetaan periaatteella: kohtuulliset 
virkistys- ja historiainvestoinnin luonnon ehdoilla. Tehdyt muutokset mar-
raskuun 2018 suunnitelmaan ovat asiallisia. Kuulemista on syytä jatkaa, 
koska alue on herkkä ja tärkeä erityisesti paikalliselle väestölle.   
   Uutta toiminnallisuutta ja oleskelua rajataan, jotta Kaukaniemi palvelee 
väestön ulkoilu-, virkistys- ja rauhoittumistarpeita sekä luonnon havainnoin-
tia kylän ainoassa metsässä. 
 
Väestön sitouttaminen:  
Säästetään rahaa, säästetään luontoa, tehdään yhdessä  
Lisäksi toteamme, että Kaukaniemi ja Kaukajärvi ovat edullisia lähiliikunta- 
ja virkistyspaikkoja.  
  Ylläpidon ja investointien kustannuksissa voidaan säästää harkitusti toteu-
tettavalla ohjelmalla. Lisäksi paikallisen väestöllä on kiinnostusta myös va-
paaehtoistyöhön, joka on todettu siivoustalkoissa vuosittain. Tämä edellyt-
tää yhteistyön vahvistamista kaupungin ja alueen toimijoiden kesken. 
  Esitimme jatkuvan osallistamisen ja kuulemisen periaatetta siten, että 
kaupunki tiedottaa ja osallistaa seudun asukkaita koko hankkeen ajan tule-
vista toimista yhteystietoineen ja aikatauluineen esimerkiksi kaupan tai 
Kaukaniemen sisäänkäyntien ilmoitustaululla Esitimme, että yhdyskuntalau-
takunta arvioi vuotuisten investointipäätösten yhteydessä hankkeen vaiku-
tukset virkistys-, luonto- ja historia-arvoihin. 

KYSELY JOUKKOLIIKENTEESTÄ  
VEHMAISISSA:  
MITEN MENNÄÄN KESKUSTAAN   
 
Vastauspvm  ___/___ 20 ___  Tyypillisin Tyypillisin 
     Kellonaika Kellonaika 
     Meno  Paluu 

Pysäkki ___________________________________________ 

Menetkö Tampereen keskustaan  

 Bussilla nro 1 ______ ________ _________ 

 Bussilla nro 17 ______ ________ _________ 

 Bussilla nro 40 ______ ________ _________ 

 Bussilla nro ? ______ ________ _________ 

 Omalla autolla ______ ________ _________ 

 Kimppakyyd. ______ ________ _________ 

 Pyörällä ______ ________ _________ 

 Jalan  ______ ________ _________ 

  

Oletko koululainen, opiskelija, työssäkäyvä, eläkeläinen (ympyröi) 

 

Onko ollut ongelmia tai mikä toimii kiitettävän hyvin? 

___________________________________________________ 

___________________________________________________ 

___________________________________________________ 

___________________________________________________ 

 
Leikkaa ja palauta lappunen K-marketin aulassa olevaan punaiseen pos-
tilaatikkoon, kirjoita sähköpostilla osoitteeseen info@vehmainen.fi.  
Palautus vuoden loppuun mennessä. Kiitos. Toki muiltakin alueilta voi 
laittaa vastauksia ja ehdotuksia.  

Lautakunnan päätöksessä esitettiin seuraavaa 
viisivuotiskaudeksi: 
”- Käsityönä tehtävä jätealueiden puhdistaminen 
- Vaarallisten puiden poistaminen 
- Niittyalueiden avaaminen ja kunnostus sekä pienpuuston poistaminen 
- Näkymälinjojen avaaminen 
- Kartanonaikaisten rakenteiden kunnostus 
- Valaistujen käytävien kunnostus ja rakentaminen 
- Haitallisten vieraslajien torjunta.” 
Esitimme, että päätöksessä hyväksytty grillauspaikka siirretään oleskelu-
alueelta veden äärelle länsirantaan ja että oleskelualuetta ei valaista. 
 
Kaukajärven veden laatu ja jäteallas 
  Kysyimme, miten Kaukaniemen alueen teollisuushistoria vaikuttaa edel-
leen Kaukajärven veden laatuun? Vanhan jätealtaan alueella on mitattu sin-
kin ylitysarvot ja sinkki on vaarallista vesieliöille.  
   
Olemme ehdottaneet yhteistyötä esimerkiksi kaupungin siisteyspäivänä. 
Tänäkin vuonna perheet lapsineen siivosivat säkkikaupalla roskaa Kauka-
niemestä. Valaistus– ja raivaustyöt ovat nyt käynnistyneet Kaukaniemessä. 
Pyydämme seuraamaan tilannetta.       
 
Sirpa Kuusela, pj. Turkka Tiainen, varapj.  Sirpa Nieminen, siht. 

KYSELY LIIKUNNASTA JA IDEOITA 
TOIMINTAAN 
      
Tampereen Vehmainen Seura ry on järjestänyt liikuntaa Vehmaisten 
koulun liikuntasalissa. Pehmolentiksen sekajoukkue on pelannut salin 
toisella puolella. Toisella puolella on tanssittu zumbaa ja lavista ja voi-
misteltu. Ensi syksynä vatialalaiset lentiksenpelaajat pääsevät omaan 
saliin, joten tämäkin on huomioitava tulevan toiminnan suunnittelussa. 
  Tänä syksynä sunnuntain iltavuoromme muuttui alkamaan klo 15 aikai-
semman klo 18 sijaan. Tämä aikataulumuutos on aiheuttanut erityisesti 
jumppareiden poisjäämisen. Aiemmin osallistujia oli kaikkiaan yli kolme-
kymmentä, nyt syksyllä hädin tuskin 20.  
 
  Onko Seuran järjestämän liikunnan aika jo ohi? Onko ihmisten vapaa-
ajasta ja liikuntamahdollisuuksista jo niin kova kisa, että tämäntyyppinen 
toiminta on unohdettava tai siirrettävä muiden, soveliaimpien tahojen 
hoidettavaksi? 
 
Millaista liikuntaa haluat seuran järjestävän? 
Mikä olisi paras ajankohta? 
Mitä muuta toimintaa toivoisit seuran järjestävän? 

___________________________________________________ 

___________________________________________________ 

___________________________________________________ 

___________________________________________________ 

___________________________________________________ 

___________________________________________________ 

 
Leikkaa tai tee oma lappunen, ja palauta se K-marketin aulassa olevaan 
punaiseen postilaatikkoon tai kirjoita sähköpostilla osoitteeseen  
info@vehmainen.fi.  Palautus vuoden loppuun mennessä. Kiitos. Toki 
muiltakin alueilta voi laittaa yhteistyöehdotuksia. 

KAUKANIEMEN HOITO– JA KÄYTTÖSUUNNITELMA 
 
8.10.2019 Tampereen kaupungin yhdyskuntalautakunta kä-
sitteli Kaukaniemen hoito– ja käyttösuunnitelman. Kauka-
niemen hoito- ja käyttösuunnitelma hyväksyttiin ohjeellise-
na. Päätöksessä oli asiallisesti huomioitu viime vuonna an-
nettuja palautteita suunnitelmaan, mutta vielä löytyi paran-
nettavaa. Koska Seuraa ei ole ensimmäisen kierroksen jäl-
keen kuultu, päätimme seuran hallituksessa tehdä oikai-
supyynnön. Yhdyskuntalautakunnalla on täysi valta ja mah-
dollisuus tarkentaa päätöstään rahaa ja luontoa säästäen ja 
historiaa arvostaen. Linkki päätökseen ja palautteemme 
kokonaisuudessaan on kotisivuilla, www.vehmainen.fi. ? 

KAUKAJÄRVEN 

KULKUVÄYLIEN 

AURAUS 

Iso kysymysmerkki edelleen. Lukuisista yrityksistä huolimatta   

tärkeän, talvisen lähiliikunta-alueen kohtalo on ratkaisematta?  

mailto:info@vehmainen.fi
mailto:info@vehmainen.fi
http://www.vehmainen.fi
http://www.psykologisinikka.fi/
http://www.niihamanmaja.fi/


 

 

VEHMAISTEN OSAKASKUNTA 
Kalastajat ja kalastusosakaskunnat ovat tärkeitä vesistöjen sekä kalas-
ton tilan havainnoitsijoita, hoitajia ja luonnonsuojelun käytännön toimi-
joita. Tämä tärkeä, kansallisen omaisuuden hyväksi tehtävä työ on ruo-
honjuuritason vapaaehtoistyötä luonnossa sekä ympäristöystävällisen 
lähiravinnon hankintaa. 
   Kalastusosakaskunnat omistavat vesialueita. Järjestelmä on isojaon 
perua ja ne kiinteistöt, joiden kauppakirjoissa oikeus vesiin on katkea-
mattomasti kirjattu, omistavat osuuden. Maanmittauslaitos pitää kirjaa 
osakaskunnista ja osakaskuntien omistajakiinteistöistä.  
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Vehmaisten osakaskunta hallinnoi osaa Kaukajärveä ja järven suurin 
omistaja on Tampereen kaupunki. Kaukajärven osuuden lisäksi Vehmais-
ten osakaskunnalle kuuluu Halimasjärvi sekä osa Olkahisten lahtea. Vesi-
alueita on yhteensä noin 100 hehtaaria. 
   Vehmaisten osakaskunta hoitaa järjestäytymättömän Haiharan osakas-
kunnan lupamyyntiä sekä Vatialan osakaskunnan sekä Pitkäjärvellä Alasen 
osakaskunnan asioita. Näiden osakaskuntien yhdistäminen yhdeksi on 
työn alla, jotta koko Kaukajärvi saataisiin yhden toimijan hoitoon.  
   Monissa osakaskunnissa toimiva väki on vähentynyt. Valtiovalta tukee 
myös pienten osakaskuntien yhdistymistä niin, että järvialueen hallinnoin-
ti ja valvonta olisi yksinkertaisempaa. Odotamme lainsäädäntömuutosta, 
jossa toivon mukaan yhdistymisen kustannuksia saadaan kohtuullisem-
miksi. Osakaskunnan asioista päättää vuotuinen osakaskunnan kokous ja 
operatiiviset asiat hoitaa osakaskunnan hoitokunta, tavallaan hallitus. 

  Vehmaisten osakaskunnan hoitokunnassa on neljä varsinaista jäsentä ja 
heillä henkilökohtaiset varamiehet. Hoitokunta valitsee keskuudestaan 
puheenjohtajan. Puheenjohtaja ja kaksi muuta jäsentä ovat päätösvaltaisia. 
  Vehmaisten osakaskunnan hoitokunnassa on nykyisin laajennettu tiedotus- 
ja kokouskutsukäytäntö — kokoukseen kutsutaan keskustelemaan tilintar-
kastajat, kaikki varamiehet sekä muut toiminnasta kiinnostuneet ja työhön 
osallistuvat asiantuntijatahot. Hoitokunnassa on pidetty tärkeänä vuosikym-
menten takaisten tietojen keräämistä, kun uusia toimenpiteitä suunnitel-
laan.  Vehmaisten osakaskunnan hoitokunta tekee myös yhteistyötä Vapaa-
ajan kalastajien kanssa. Virtavesien hoitoyhdistyksen hanke Halimasjärvi-
Olkahistenlahti-puron taimenkannan luomiseksi on mielenkiintoinen yhteis-
työmahdollisuus.  
  Vehmaisten, Vatialan, Alasen ja Haiharan lupamyynti on hoidettu  
Vehmaisten Teboililla.    
   Pirkanmaan Kalatalouskeskus ry, www.kalatalo.fi, auttaa meitä asiantunti-
joina lainsäädäntö– sekä istutus– ja hoitosuunnitelma-asioissa.  

VEHMAISTEN OSAKASKUNNAN HOITOKUNNAN ESITYKSIÄ  
HELMIKUUSSA KOKOONTUVALLE OSAKASKUNNAN VUOTUISELLE 

KOKOUKSELLE 

VEHMAISTEN OSAKASKUNTA 

SÄÄNTÖMÄÄRÄINEN KOKOUS 
Osakaskunnan sääntömääräinen vuosikokous pidetään 20.2.2020 alkaen klo 

18 Vehmaisten koulun ruokalassa, osoitteessa Sarvannankatu 7, Tampere.  

   Toimintakertomus, tilinpäätös ja toimintasuunnitelma valmistellaan ja 

hyväksytään ennen tilintarkastusta ja osakaskunnan kokousta hoitokunnan 

seuraavassa kokouksessa 6.2.2020 

 

Vehmaisten osakaskunnan hoitokunta 

VUODEN 2019 SAALISPÄIVÄKIRJAT 
  Jotta voimme suunnitella istutus– ja hoitosuunnitelmia, tarvitsemme tietoja 

saaliistanne. Tiedot voi antaa halutessaan anonyymisti jättämällä Vehmaisten 

Teboililta saatavan lomakkeen Teboilille. 

  Voit täyttää saalispäiväkirjan nettilomakkeella osoitteessa  

https://www.vehmainen.fi/vehmaisten-osakaskunta/saalispaivakirja/ 

Vastanneiden kesken arvomme yhden verkko– tai sukellusluvan, yhden 

vieheluvan sekä pari ravustuslupaa. 
 

Vehmaisten osakaskunnan hoitokunta 

17.10.2019 Osakaskunnan hoitokunta päätti esittää osakaskunnan ko-
koukselle, että Kaukajärvelle tehdään 3 vuoden istutus– ja hoitosuunni-
telma vuosille 2020-2022. 
   Istutus– ja hoitosuunnitelman tavoitteena on kasvattaa Kau-
kajärven kalakantaa sekä yksittäisten kalojen kokoa ja siten 
nostaa ja ylläpitää Kaukajärven arvoa hyvänä lähikalastuspaik-
kana. Tämä tavoite saavutetaan istutuksilla, rajoituksilla ja huo-
lehtimalla Kaukajärven tilasta. 
 
ISTUTUKSET 
 
Tärkein istutuskala on siika. Todettiin, että kaupungin korvausinvestoin-
tina suoritettava kirjolohen istutus on ongelmallista. Pyyntikokoiset kirjo-
lohet uivat pitkään parvessa ja ne on helppo saalistaa verkolla ja vieheellä. 
Vuosittain kirjolohi-istutukset ovat olleet pääosin 150 kg eli 120 yksilöä. 
Tänä vuonna määrä poikkeuksellisesti tuplattiin. Päätettiin esittää kau-
pungille, että kirjolohesta luovuttaisiin ja siirrytään mahdollisesti 3-v. 
järvitaimenen istutukseen. Järvitaimen on arvokkaampi. Järvitaimenta 
on istutettu ainakin 80-luvulla ja vielä 90-luvu alussa Kaukajärveen. 
  Istutusmäärät ja -laadut tarkistetaan, kun saadaan tieto kaupungin kor-
vausistutuksista, jotka hoitaa Pirkanmaan kalatalouskeskus. Toteutettavan 
korvausistutuksen määrä ja laatu on tärkeää ennakkotietoa osakaskunnan 
isutus– ja hoitosuunnitelman suunnittelussa. 
  Siian istutusmääriä tarkkaillaan. Järvessä ei ole havaittu siian kääpiöity-
mistä, vaikka 90-luvulla poikasistutusmäärät olivat jopa 6000 kpl. 

HOITOSUUNNITELMA 
Rajoitus- ja muutosesitykset 
• verkon silmäkoko muutetaan 50 mm:iin v. 2023 (nyk. 45 mm) 
• Lohikaloille päiväkiintiö (edellyttää ELY-päätöstä) 
• Talviverkotuskielto v. 2021 lähtien joka toinen vuosi, jäiden 
      muodostuksesta jäiden lähtöön 
• avovesiverkotuskielto vuosittain 1.6.-31.7., jolloin parhaaseen 
      kalastusaikaan syksyllä kalat ovat kasvaneet rauhassa kesän ajan 
• Verkotuskielto linjalla Riihiniemi-Vedenpumppaamon länsipuolella 
 
Hoito– ja valvonta 
• osakaskunnan kalastuksenvalvojien valvonta– ja neuvontaiskut 
• Toteutetaan koekalastuksia Kaukajärvessä ja Pitkäjärvessä 
• Lupien voimassaolo muutetaan kalenterivuodeksi 2021 lähtien 
• Käynnistetään hanke Kaukajärven veden laadun sekä  
      vesikasvillisuuden muutoksesta ja nykytilasta 
 
Kaukajärven veden ja vesikasvillisuuden tilanne 
 Jussi Hietala, hoitokunnan varapuheenjohtaja, esitti että Kaukajärven 
toimenpiteisiin on kiinnitettävä huomiota nyt, jottei tilanne huononisi enää 
nykyisestä.  
   Pyrimme selvittämään Kaukajärven vedenlaadun historiaa ja nykytilaa. 
Kangasalan ja Tampereen kaupungin hulevesien hallintatoimia. Kangasalan 
Roopennotkon liki vuotuiset ja mahdolliset muut viemäriongelmat, Valme-
tin lauhdeveden ja siivilöidyn hiekan kierron vaikutukset ja osoittamaan 
toimenpiteiden tarve niille toimijoille, joille vastuu ko. asioissa kuuluu.    

Jussi Hietala pyydysti rapuja tutkailtavaksi lasten onginta-
tapahtumaan 4.9.2019. Kuva Jyri Haapanen. 

Odotamme viestejä ja kannanottoja, vielä ehtii vaikuttaa. Sähköposti vehmaisten.osakaskunta@gmail.com,  
tai hoitokunnan pj. Sirpa Kuusela puh. 040 739 0957, seuraa www.vehmainen.fi/vehmaisten-osakaskunta 

http://www.kalatalo.fi
https://www.vehmainen.fi/vehmaisten-osakaskunta/saalispaivakirja/
http://www.iaq.fi/
http://www.et-autotech.fi/
http://www.www.vehmainen.fi/vehmaisten-osakaskunta
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http://www.sahkosatek.fi/
http://www.fantishop.fi/
http://www.thaavisto.fi/
http://www.lampopartio.fi/
https://www.facebook.com/vehmaskrouvi/
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https://www.esperi.fi/hoivakodit-ikaihmisille/esperi-palvelukeskus-kielo-tampere
http://www.omin.fi/
http://www.avon.fi/kauppa/lily-shop
http://www.vehmaistenmukulat.com/
http://www.pohjolarakennus.fi/


 

 

Ilmoittajat, lämmin kiitos ilmoituksistanne. Te annatte mahdollisuuden paikalliseen, kotoiseen ja tärkeään tiedottamiseen.  

https://www.hameenkp.fi/
http://expresstaxi.fi/
https://www.k-ruoka.fi/kauppa/k-market-vehmainen?gclsrc=aw.ds&gclid=Cj0KCQiA5dPuBRCrARIsAJL7oeihUbfozM8n-ZxfXnrU_GGXWZ-bHMYq3YETBm8ZG1Iy1s7XKzPAh9AaAorqEALw_wcB&gclsrc=aw.ds

